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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Lotta Edholm (L) och vice ordförande Olle Burell 

(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 10 oktober 

2019. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 17 september 2019 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 11 september 2019 

 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 17 oktober 2019, samt anmälan av 

protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 11 september 2019, som blivit 

vederbörligen justerade, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 

 

a) Delegationsbeslut till och med den 11 september 2019 

beträffande: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för utveckling och samordning  

Avdelningen för personal och kompetensförsörjning 

Avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa 

 

b) Anmälan av ordförandebeslut 2019-09-12 

angående fastställande av rektors beslut om avstängning, samt 

avstängning av elev. 

Dnr. 4.3.1-7902/2019 

 

c) Anmälan av anställningsbeslut till och med den 29 augusti 

2019. 52 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 och 1002a. 

 

d) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 

varaktig vistelse utomlands, 30 stycken beslut under augusti 

2019, ärendegrupp 407a. dnr 4.2.3-9876/2018. 

Övriga 

 

e) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar 2-23 augusti 2019. 

Inkomna handlingar 

 

f) § 8 Miljö och Hälsoskyddsnämnden, 2019-08-27. 

Projekt Rökfria skolgårdar 2018-2019. Rapport från 

miljöförvaltningens hälsoskyddsavdelning.  

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Tertialrapport 2, 2019 

Beslut 

1. Tertialrapport 2 2019 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Tensta gymnasium upphör 

som skola samt resultatenhet per den sista december 2019.  

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 32,8 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 10 

september 2019, dnr. 1.2.2-7757/2019.  

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden till stor del 

kommer att uppnå angivna mål och i hög grad bidra till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samband med övriga avdelningar.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2019 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Tensta gymnasium upphör 

som skola samt resultatenhet per den sista december 2019.  

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 32,8 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Tertialrapport två visar effekterna av en illa genomtänkt politik. 

När kommunfullmäktige i budget 2019 beslutade att sänka 

skatten lovade den borgerliga majoriteten att skola och välfärd 
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inte skulle drabbas. Vi ser nu att det löftet inte kommer att 

hållas.  

 

Det är mycket ovanligt att utbildningsnämnden går med 

underskott. Resultatenheterna tvingas hämta 107 miljoner 

kronor ur resultatfonderna. Prognosen i tertialrapport 1 visade 

att 50 miljoner behövde hämtas ur fonderna, denna summa har 

nu mer än fördubblats och ändå beräknas ett underskott om 25 

miljoner. Detta trots att förvaltningen vidtagit åtgärder, 

resultatet hade kunnat se ännu värre ut om inte förvaltningen 

agerat på ett föredömligt sätt. Ansvaret ska läggas där det hör 

hemma och faktum är att skattesänkningen och den styrande 

majoritetens oförmåga att anpassa kostnaderna efter intäkterna 

leder till underskott i stadens ekonomi.  

 

Vi vill se en annan inriktning för Stockholm. Vår politik 

grundas i en ansvarfull finansiering som strävar mot ett 

Stockholm för alla. Våra respektive budgetförslag hade mer 

resurser till skola och förskola samtidigt som vi hade ambitiösa 

förslag för kompetensförsörjning och investeringar i nya skolor 

och förskolor.  

 

Vi noterar att den nedåtgående trenden gällande elevernas 

upplevda trygghet och studiero, framförallt på högstadiet, 

fortsätter. Detta är oroande och åtgärder krävs. Skolans lärmiljö 

ska präglas av trygghet, studiero och en stimulerande 

undervisning. Vi vill i detta sammanhang påpeka att det är 

angeläget att de nya riktlinjerna för trygghet och studiero följs 

upp och utvärderas.  

 

Det pilotprojekt med lönetillägg för att stärka skolorna i de mest 

utsatta stadsdelarna som infördes under förra mandatperioden 

har nu utvärderats och förvaltningen finner att det givit önskat 

resultat. De skolor som ingick i projektet har nu en högre 

legitimationsgrad, och ökad stabilitet och kontinuitet. 

Majoriteten avslutar nu tyvärr projektet och avser att se över hur 

erfarenheten kan tas tillvara. Vi anser att projektet varit lyckat 

och bidragit till ökad trygghet, det borde därför få en 

fortsättning.  

 

Det är glädjande att se att projektet med vikariepool, Mobila 

lärarteam, visat så goda resultat. Uppföljningen visar bland 

annat att vikarieanskaffningen underlättats på skolorna samt att 

projektet varit en god rekryteringsplattform för lärarstudenter, 

pensionerade lärare, personer med annan akademisk utbildning 

och deltagare i projektet Från nyanländ till nyanställd. Vi anser 

att nämnden bör fortsätta att utveckla och utöka detta arbete.   
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Tertialrapporten visar att resultatspridningen mellan skolor 

utifrån elevernas socioekonomiska förutsättningar fortsatt är 

stor, även om skillnaderna mellan skolor har minskat de senaste 

åren. Det arbete som inleddes under förra mandatperioden där 

nyanlända elever fördelades på skolor i hela staden har varit en 

bidragande orsak till att skillnaderna mellan skolorna minskat. 

Det är mycket viktigt att den principen, där alla skolor tar ansvar 

för att ta emot nyanlända elever, får vara kvar. Likvärdigheten 

måste värnas och skolans kompensatoriska uppdrag prioriteras.   

 

Vi vill också framhålla att nämnden behöver ta ett samlat grepp 

om frågan om lokalkostnader. Det är av största vikt för 

investeringsplaneringen att underlag för prioriteringar tas fram 

med en gemensam lägesbild och under samordnade former med 

beställande nämnder, det vill säga stadsdelsnämnderna samt 

utbildningsnämnden.  

 

Slutligen ställer vi oss frågande till hur det ska vara möjligt att 

genomföra det nya handlingsprogrammet för att förbättra 

arbetssituationen för förskollärare och barnskötare när de saknas 

ekonomiska resurser för det. 
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§ 6  

Tillämpningsanvisningar för intag och plats i fritidshem 

och öppen fritidsverksamhet 

Nytt informationsmaterial samt reviderade tillämpningsanvisningar  

Beslut  

1. Utbildningsnämnden godkänner ”Tillämpningsanvisningar 

för intag och plats i fritidshem och öppen 

fritidsverksamhet”. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ”Tillämpningsanvisningar 

för intag och plats i fritidshem och öppen fritidsverksamhet” 

ersätter tidigare version, dnr. 12-410/10065. 
 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

september 2019, dnr. 1.3.2-5777/2019.   

 

I de nuvarande anvisningarna för intagning och plats i stadens 

fritidshem används begrepp och hänvisningar som inte 

överensstämmer med gällande läroplan (Lgr 11) samt skollag 

(2010:800). Texten har därför reviderats för att överensstämma 

med läroplan och skollag samt i några fall förtydligats. Vidare 

har de delar i anvisningarna som rör omsorg under obekväm 

arbetstid utgått då dessa delar omfattas av andra riktlinjer. 

Utöver tillämpningsanvisningarna, som nämnden föreslås 

godkänna, har förvaltningen också lagt till en första del med 

information. 

Informationen ger en sammanfattning av gällande nationella 

mål, krav och riktlinjer avseende fritidshem och öppen 

fritidsverksamhet. Förvaltningen kommer fortlöpande att 

uppdatera denna informationstext. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner ”Tillämpningsanvisningar för intag och plats i 

fritidshem och öppen fritidsverksamhet”. 

”Tillämpningsanvisningar för intag och plats i fritidshem och 

öppen fritidsverksamhet” ersätter tidigare version, dnr. 12-

410/10065.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.   
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§ 7  

HIN-projektet på Björkhagens skola (etapp 4). 

     Genomförandebeslut 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av HIN-projektet Björkhagens skola (etapp 4) till 

en uppskattad hyreshöjande investering om cirka 13,4 mnkr med 

en hyreseffekt om cirka 1,1 mnkr. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

september 2019, dnr. 1.6.1-7947/2019. 

 

I juni 2010 fattade utbildningsnämnden ett inriktningsbeslut 

avseende enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet i publika 

lokaler i stadens grundskolor (dnr 08-324/1452). Under 2015 

och 2016 genomfördes etapp 1 och 2. Under 2018 gjordes tre 

skolor i etapp 3. Förhoppningen är att arbetet med kvarvarande 

skolor i etappen ska genomföras under 2020. Därefter görs 

etapp 4, som är projekterad. På Björkhagens skola ingår i HIN-

projektet1 en hiss till gymnastiksal. Ett akut behov av hiss har nu 

uppstått då en elev som använder rullstol har börjat på skolan. 

Utbildningsförvaltningen prioriterar därför att tidigarelägga 

genomförandet på denna skola till hösten 2019. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen i samarbete 

med SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens förslag till genomförande av HIN-projektet 

Björkhagens skola (skola i etapp 4) till en uppskattad 

hyreshöjande investering om cirka 13,4 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 1,1 mnkr. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 

 
 

 
1”HIN” kommer från författningen på Boverket som heter HIN 3, Boverkets 

föreskrifter och allmänna råd (2011:13) om avhjälpande av enkelt avhjälpta 

hinder till och i lokaler dit allmänheten har tillträde och på allmänna platser. 
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§ 8  

Demokrativillkor för bidrag till civilsamhället, SOU 2019:35 

     Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/1146 
 
Beslut  

1. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 30 

augusti 2019, dnr. 1.6.1-7165/2019. 

 

Utbildningsnämnden har fått betänkandet ”Demokrativillkor för 

bidrag till civilsamhället”, SOU 2019:35, på remiss från 

kommunstyrelsen. I betänkandet föreslås att ett förtydligat 

demokrativillkor införs för den statliga bidragsgivningen till det 

civila samhället. Syftet är att skydda de grundläggande 

värderingarna i ett demokratiskt samhälle och säkerställa att 

offentliga bidrag inte lämnas till verksamheter som strider mot 

dessa. I utredningens förslag presenteras även stödmaterial som 

kan användas inom bidragshandläggning på statliga och 

kommunala förvaltningsmyndigheter. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till införandet av föreslaget 

demokrativillkor som anses bidra till ökad tydlighet i 

bidragshanteringen och i förlängningen förbättrad rättssäkerhet. 

Därtill välkomnar förvaltningen det stödmaterial för 

handläggare som förväntas kunna öka förståelsen och 

samarbetet mellan såväl bidragsgivande myndigheter, som 

mellan bidragsgivare och -sökande. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. Därtill föreslås att ärendet justeras omedelbart 

med anledning av svarstiden för remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9 

     En konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket  

     Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 2019/1131 
 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 28 

augusti 2019, dnr. 1.6.1-6860/2019. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Utkast till lagrådsremiss – En 

konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket” till 

utbildningsnämnden för yttrande. I utkastet till lagrådsremissen 

anges en skyldighet för regeringen, statliga förvaltnings-

myndigheter, landsting och kommuner att konsultera 

Sametinget, som företrädare för det samiska folket, i ärenden 

som kan få särskild betydelse för samer innan beslut fattas. Den 

nya konsultationsordningen är bland annat föranledd av 

Sveriges åtagande gentemot samerna som urfolk och av de 

internationella konventioner som Sverige anslutit sig till. 

 

Den nya ordningen är en åtgärd för att ytterligare främja samers 

möjlighet att påverka beslut av särskild betydelse för dem. 

Utbildningsförvaltningen har inga invändningar mot den 

föreslagna konsultationsordningen och bedömer att nämndens 

verksamhet endast berörs i begränsad omfattning av förslaget.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. Därtill föreslås att ärendet justeras 

omedelbart med anledning av svarstiden för remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10  

Långsiktighet och stadga i arbetet framåt - en myndighet för 

romska frågor (Ds 2019-15) 

     Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1180 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 4 

september 2019, dnr. 1.6.1-7179/2019. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet ”Långsiktighet 

och stadga i arbetet framåt – en myndighet för romska frågor” 

(DS 2019:15) till utbildningsnämnden för yttrande. Utredningen 

föreslår inrättandet av en ny myndighet, Myndigheten för 

romska frågor, med nationellt ansvar att främja arbetet med 

mänskliga rättigheter för den nationella minoriteten romer. 

Utbildningsförvaltningen ser positivt på åtgärder som kan 

förbättra livssituationen för romer och har inga invändningar 

mot förslaget att inrätta en ny myndighet. Det är dock, enligt 

förvaltningens mening, svårt att utifrån förslaget få någon 

uppfattning om hur myndighetens arbete ska komplettera det 

arbete som genomförs lokalt. Förvaltningen skulle gärna se en 

myndighet med klart formulerade uppdrag som understödjer det 

operativa arbete som idag utförs i kommunerna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen, gymnasieavdelningen och 

avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. Beslutet föreslås bli omedelbart justerat med 

anledning av svarstiden. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

Sverigedemokraterna håller delvis med utbildningsförvaltningen 

om oklarheter kring att utifrån förslaget få någon uppfattning 

om hur myndighetens arbete ska komplettera det arbete som 

redan idag genomförs lokalt i Stockholm. 

 

Utbildningsförvaltningen arbetar redan idag aktivt för att 

inkludera alla medborgare, ett arbete som även innefattar 

stockholmare med romsk bakgrund. Att tillgodose medborgarna 

med god samhällsvägledning och medborgarservice är en viktig 

uppgift för kommunen. Samhällsvägledning och service är dock 

något som alla svenska medborgare redan idag har tillgång till, 

även svenskar med romsk bakgrund. 
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§ 11 

Demokratins skattkammare - Förslag till en nationell                
biblioteksstrategi 

 
     Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1091 

 
Beslut  

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 10 

september 2019, dnr. 1.6.1-7245/2019. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat rapporten ”Demokratins 

skattkammare – förslag till en nationell biblioteksstrategi” till 

utbildningsnämnden för yttrande. Utbildningsförvaltningen 

ställer sig i huvudsak positiv till förslaget. Reformförslaget om 

stärkta skolbibliotek anser förvaltningen dock är otillräckligt 

eftersom det saknas konkreta förslag på hur tillgången till 

utbildade skolbibliotekarier ska öka. Förvaltningen anser också 

att Skolverkets roll att ge stöd och utveckling till skol- och 

gymnasiebibliotek bör förtydligas i strategin. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för stöd kring lärande och 

elevhälsa i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasie-

avdelningen, förskoleavdelningen samt avdelningen för 

utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. Därtill föreslås att ärendet justeras omedelbart med 

anledning av svarstiden på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 

elev vid Enskede gårds gymnasium 
 
Beslut  

Beslutet publiceras inte. 
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§ 13 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning samt 

förlängning av avstängning elev vid Enskede gårds 

gymnasium  
 

Beslut  

Beslutet publiceras inte.  
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§ 14 

Övrigt 

Vänsterpartiet frågade förvaltningen hur arbetet med den 

nedstängda elevmodulen i Skolplattformen fortgår. 

Utbildningsdirektören svarade att en uppdaterad version håller på 

att testas och att den förväntas kunna öppna för medarbetare inom 

kort.  


